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In Nederland draaien op dit moment zo’n 60.000 warmtepompen. Dat 

lijkt heel wat, maar volgens Peter Wagener, voorzitter van de Dutch 

Heat Pump Association (DHPA), moeten dat er veel meer worden. 

Héél veel meer. Wagener toont zich ambitieus en legt de lat hoog: 

“500.000 warmtepompen in 2020 is haalbaar.”

De DHPA is een brancheorganisatie 
waar 15 fabrikanten van warmtepom-
pen bij zijn aangesloten, waarschijnlijk 
komen er daar op korte termijn nog 
drie bij. “De DHPA houdt zich bezig 
met verduurzaming van met name 
woningen“, legt Wagener uit, “waarbij 
de warmtepomp een centrale rol speelt. 
Een integrale benadering staat voorop. 
Verduurzamen is ook samenwerken. En 
samenwerken is samen verdienen.”

Enorm potentieel
Er zijn ongeveer 7,3 miljoen woningen 
in Nederland in de bestaande bouw. 
In circa 5,5 miljoen van die woningen, 
ofwel 70 tot 80 procent van de totale 
bestaande-woningvoorraad, kun je 
warmtepompen toepassen, meent 
Wagener. “Er ligt een enorm potentieel 
vóór ons, maar het wordt geen ‘walk 
in the park’, zoals de Engelsen dat zo 
mooi zeggen. Er moet huiswerk worden 

gedaan. Over hoe het huiswerk eruit 
ziet heeft de DHPA wel een idee. Wage-
ner: “Er moeten duidelijke concepten 
komen, waardoor mensen gaan denken 
in standaard oplossingen. Op dat vlak 
hebben we als techneuten veel te win-
nen. Je moet niet voor iedere toepas-
sing iets nieuws hoeven bedenken. Ver-
breding van het productaanbod is ook 
belangrijk. Dat ontwikkelt zich nu in rap 
tempo. Straks is er voor iedere toepas-
sing wel een warmtepomp beschikbaar. 
Daarnaast is kwaliteitsborging cruciaal. 
En natuurlijk moet dit alles hand in 
hand gaan met goede communicatie en 
voorlichting.”

Hobbel
Op brancheniveau is de DHPA voorna-
melijk voorwaardenscheppend bezig. 
“We werken op dit moment aan een 
financieringsconcept”, licht Wagener 
toe, “omdat dat toch een hobbel is bij 

het uitrollen 
van verduur-
zaming. Ook 
werken we 
mee aan het 
overleg met 
het ministe-
rie van BZK, 
directoraat 
Wonen, 
Wijken en 
Integratie 
over de 
certificering 
van installa-
teurs. En er 
is een pro-

jectgroep voor Seasonal Performance 
Monitoring binnen onze gelederen.
We zijn een groot voorstander van het 
doorzetten van het energielabel als 
beleidsinstrument. Daarnaast bepleiten 
we een btw-verlaging op duurzame-
energietoepassingen van 19 naar 6 
procent.”
 
Gunstige voorwaarden
“En wellicht is het zogenoemde afscha-
keltarief een mogelijkheid, dat is een 
lager stroomtarief voor gebruikers van 
warmtepompen in ruil voor de mogelijk-
heid warmtepompen af en aan te scha-
kelen”, vervolgt de DHPA-voorzitter. “In 
het kader van energiebelasting kun je 
denken aan een gunstiger tariefstelling 
voor elektriciteit ten opzichte van gas. 
Op dit moment zijn we samen met het 
ministerie van EL&I bezig om een Green 
Deal voor onze branche op te stellen. 
Waar de branche behoefte aan heeft 
zijn heldere kaders en gunstige, 
consistente voorwaarden. Dan kunnen 
we inderdaad opstomen naar een half 
miljoen warmtepompen in 2020.”•

DHP-voorzitter Peter Wagener is 
een bevlogen pleitbezorger van 
de warmtepomp. Maar hij sluit de 
ogen niet voor mogelijke knelpun-
ten. “Economische haalbaarheid, 
Total Cost of Ownership, product- 
en installatiekwaliteit, prestaties van 
warmtepompen en niet te vergeten 
… het imago. Dat zijn punten die 
extra aandacht verdienen.”
De bedrijven die deel uitmaken van 
de Dutch Heat Pump Association 
investeren tot 2020 minmaal 52 mil-
joen euro in onder meer research, 
productontwikkeling, training & 
opleiding en voorlichting. Wagener: 
“Ik verwacht namens de DHPA dat 
de vraag naar warmtepompen in 
een stroomversnelling raakt. Daar 
gaan we voor.”
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